

KOREA RULES 12th WORLD UNIVERSITY TAEKWONDO CHAMPIONSHIP ON HOME TURF



Taekwondo in Korea is always special!
Photo Taekwondo OC

The 12th edition of the World University Taekwondo Championship took place from 25 to 30 May in Pocheon, Korea. The event got underway at the University of Daejin with the Poomsae competition attracting full capacity crowds of close to 5,000 spectators. Team Korea proved once again to be the master in its national sport winning 17 medals, i.e. 9 gold, 3 silver and 5 bronze. In the Poomsae competition the Koreans even managed to capture all five golds! Korea was followed in the medal table by Chinese Taipei with 12 medals (2 gold, 4 silver & 6 bronze) and Iran with 10 medals (3 gold, 4 silver & 3 bronze). The total number of medals was divided among 22 countries, which confirms the internationalisation of the sport at the FISU WUC.

POOMSAE COMPETITION

The 1st medals of the 12th WUC Taekwondo in Poomsae were awarded to Korea, Iran, Chinese Taipei and the Philippines. On the second day of

competitions and also the final day of Poomsae, the Men's Team 3 Competitors gold medal went to Korea, the silver medal went to Iran and the bronze medals went to Chinese Taipei and Indonesia. In the Women's Team 3 Competition, the gold medal was again won by the home nation of Korea, the silver medal went yet again to Iran and the bronze medals went to Chinese Taipei and Philippines. Lastly for the Mixed Team Pair, the gold went to Korea, the silver medal to Chinese Taipei and the bronze medals went to Mexico and Germany.

KYORUGI COMPETITION

On the first day of the Kyorugi competition the Men's -54 kg saw Meidam Bagheri Dehcheshmeh (IRI) beat Ahmad Nabil Huhammad Faqih (INA)

PARTICIPATION	Taekwondo 2012			
	H/M	F/W	OFF	TOT
1 AFG	2	0	6	8
2 AUS	7	7	5	19
3 AUT	0	1	1	2
4 BRA	3	5	3	11
5 CAN	4	2	3	9
6 CAF	1	1	1	3
7 CHN	8	4	6	18
8 TPE	11	12	12	35
9 CRC	1	0	0	1
10 CRO	0	1	1	2
11 CUB	1	1	2	4
12 CYP	2	0	1	3
13 EGY	2	3	2	7
14 FIN	2	1	3	6
15 FRA	5	4	4	13
16 GAB	1	0	0	1
17 GER	2	4	4	10
18 GUM	1	0	2	3
19 IND	4	1	1	6
20 INA	6	3	7	16
21 IRI	12	4	10	26
22 JPN	4	2	5	11
23 KAZ	8	6	4	18
24 KUW	2	0	2	4
25 LIB	1	1	1	3
26 LBA	1	0	1	2
27 MAS	7	2	6	15
28 MEX	9	9	8	26
29 MGL	4	4	2	10
30 NEP	3	2	3	8
31 NZL	2	0	1	3
32 OMA	7	0	4	11
33 PHI	8	9	7	24
34 POL	2	1	1	4
35 KOR	13	13	9	35
36 RUS	9	9	8	26
37 KSA	10	0	7	17
38 SRB	0	1	1	2
39 SVK	1	0	1	2
40 RSA	2	0	1	3
41 ESP	6	6	4	16
42 SWE	2	2	1	5
43 SUI	0	1	1	2
44 TJK	2	0	1	3
45 THA	4	6	5	15
46 TUR	8	8	5	21
47 USA	9	12	14	35
Total	199	148	177	524



The Poomsae competition, the roots of taekwondo
Photo Taekwondo OC



by 4-0 in the final. The bronze medals went to Suh Yun Jang (KOR) and Johnny Nguyen (USA). In the Men's -68kg category, the gold medal went to Abbas Sheikhu (IRI) who beat Hye Seung Yun (KOR) by 7-6. Abbas Sheikhi took the lead in the last round with 12 seconds remaining on the clock. A strong head-kick, followed by yet another well placed kick, guaranteed the 1st place. Turgay Yildirim (TUR) and Maxim Baranovskiy (RUS) took the bronze. In the Women's -46 kg category the final was between Weiyu Tsai (TPE) and Pelaez Tsai (PHI). The final score was 10-8 to Chuang. In this category, the bronze medals went to Lorenzo Amoedo (ESP) and Kim (KOR). In the Women's -57 kg category the gold went to Malak (EGY) who beat Tseng (TPE) by 2-1. The bronze medals were for Muñoz (CUB) and Chavez (MEX).

On day four a champion was crowned in four more weight categories. In the Men's -58kg weight category, Tae Moon

Cha (KOR) defeated Chen-Yang Wei (TPE) in the final. Yuma Yamada (JPN) and Huseyin Bezci (TUR) became the bronze medallists. The Woman's -49 kg saw Chinese Taipei gather yet another medal with Hsing-Hua Lee defeating Erika Kasahara (JPN) by 5-1 in the final fight. Jeong Soo Kim (KOR) and Ayse Hazal Boyanmis (TUR) were placed third.

In the Men's -80kg, Yunus Sari (TUR) won gold by defeating Jeong Soo Kim (KOR) by 8-7 in the final. Abd Elrahman Osama (EGY) and Behzad Eilkhani (IRI) were the bronze medallists. Finally, in the Women's -67 kg, Xiaofei Wang (CHN) beat Seham Elsawalhy (EGY) by 3-0 to take the gold medal. Carmen Marton (AUS) and Petra Matijasevic (CRO) settled for the bronze.

Day five saw the Kyorugi Men's -74 kg and +87 kg, as well as the Women's -62 kg and +73 kg gold medals being attributed. In the Men's -74 kg weight

category, Maizeroi Toranin (FRA) defeated Jong Bin Seo (KOR) by 1-0. It was a close match but in the end, the Frenchman was able to hold on to his slim margin. Bronze medallists were Farzad Abdollahi (IRI) and Florian Schaller (GER). France had even more reason to celebrate as Anne Caroline Graffe took gold in the Women's +73 kg. She defeated Chia Hwi Peng (TPE) by 4-1 to claim the title. Bronze went to Hellorayne Paiva (BRA) and Milica Mandic (SRB).

The Kyorugi Men's +87 kg was won by Khodamiboroujeni Jalal (IRI) who defeated Anthony Mylann Obame from Gabon by 3-2. Third place went to Stephen Lambdin (USA) and Despaigue Robelis (CUB). Spain claimed gold in the Women's -62 kg weight category with Eva Calvo beating Krisitna Khafizova (RUS) by 6-3. Bronze medallists in this category were So Hee Kim (KOR) and Aline Dossou (FRA).

During the final competition day four more weight categories were decided, with Men's -63 kg gold for Bildik (TUR) who defeated French Sangué leaving the bronze to Lee (KOR) and Rios Cortegoso (ESP). The Men's -87kg title was won by In (KOR) beating Yaxin (CHN), while the bronze went to Askari (IRI) and Torres Alcala (MEX). In the Women's -53 kg the gold went to Kim (KOR) leaving the silver to Liborio (FRA) with bronze for Tseng (TPE) and Kang (CAR). Finally, in the -73 kg category, another gold medal went to Korea with Park defeating Kurbanova (RUS), while the bronze went to Yeh (TPE) and Akcan (GER).

D.V.

LE 12^e CHAMPIONNAT DU MONDE UNIVERSITAIRE DE TAEKWONDO ACCUEILLI SUR SON SOL NATAL



Korea dominates this taekwondo competition
Photo Taekwondo DC

La 12^e édition du Championnat du Monde Universitaire de Taekwondo s'est déroulée du 25 au 30 mai à Pocheon en Corée. Le championnat débuta par la compétition Poomsae, attirant près de 5 000 spectateurs à l'université de Daejin. L'équipe coréenne démontra une fois de plus sa supériorité dans son sport national en remportant 17 médailles - 9 d'or, 3 d'argent et 5 de bronze! Les Coréens parvinrent même à rafler les cinq médailles de la compétition Poomsae! Dans le palmarès des médailles suivirent la Chine Taipei avec 12 titres (2 d'or, 4 d'argent et 6 de bronze) et l'Iran avec 10 médailles (3 d'or, 4 d'argent et 3 de bronze). Vingt-deux pays se partagèrent les médailles, ce qui confirma l'étendue internationale de ce sport au CMU de la FISU.

COMPÉTITION POOMSAE

Les premières médailles du 12^e CMU de taekwondo revinrent à la Corée, à l'Iran, à la Chine Taipei et aux Philippines. Le deuxième jour de compétition et le jour de la finale de Poomsae, ce fut la Corée qui remporta la médaille d'or dans la compétition masculine par équipe de trois tandis que l'argent alla

à l'Iran et le bronze à la Chine Taipei et à l'Indonésie. Dans la compétition féminine par équipe de trois, ce fut encore la Corée qui remporta la médaille d'or et l'Iran celle d'argent, le bronze allant à la Chine Taipei et aux Philippines. Enfin, dans le double par équipe mixte, l'or alla à la Corée, l'argent à la Chine Taipei, et le bronze au Mexique et à l'Allemagne.

COMPÉTITION KYORUGI

Le premier jour de la compétition Kyorugi, Meidam Bagheri Dehcheshmeh (IRI) battit Ahmad Nabil Huhamad Faqih (INA) par 4-0 en finale des -54 kg hommes. Quant à la médaille de bronze, elle revint à Suh Yun Jang (KOR) et Johnny Nguyen (USA). Dans la catégorie masculine des -68 kg, ce fut Abbas Sheikhu (IRI) qui empocha l'or en battant Hye Seung Yun (KOR) par 7-6. Abbas Sheikhu s'imposa dans la dernière manche avec 12 secondes d'avance sur la fin. Un puissant coup porté à la tête suivi d'un autre bien placé lui garantit la première place. Ce fut Turgay Yildirim (TUR) et Maxime Baranovskiy (RUS) qui remportèrent le bronze. Dans la catégorie féminine des

-46 kg, la finale se joua entre Weiyu Tsai (TPE) et Pelaez (PHI). Le score final fut de 10-8 pour Tsai. Dans cette même catégorie, la médaille de bronze revint à Lorenzo Amoedo (ESP) et Kim (KOR). Dans la catégorie féminine des -57 kg, l'or alla à Malak (EGY) qui battit Tseng (TPE) par 2-1. Quant aux médailles de bronze, elles furent remportées par Muñoz (CUB) et Chavez (MEX).

Le quatrième jour, des champions furent couronnés dans quatre autres catégories. Chez les hommes, dans la catégorie des -58 kg, Tae Moon Cha (KOR) vainquit Chen-Yang Wei (TPE) en finale. Yuma Yamada (JPN) et Huseyin Bezci (TUR) furent médaillés de bronze. La catégorie féminine des -49 kg vit la Chine Taipei remporter une médaille de plus avec la victoire de Hsing-Hua Lee sur Erika Kasahara (JPN) par 5-1 en finale. En troisième position arrivèrent Jeong Soo Kim (KOR) et Ayse Hazal Boyanmis (TUR).

Chez les -80 kg hommes, Yunus Sari (TUR) remporta l'or en battant Jeong Soo Kim (KOR) par 8-7 en finale. Abd Elrahman Osama (EGY) et Behzad Eilkhani (IRI) furent médaillés de bronze. Enfin dans la catégorie féminine des -67 kg, Xiaofei Wang (CHN) battit Seham Elsawalhy (EGY) par 3-0, ce qui lui valut la médaille d'or. Le bronze revint à Carmen Marton (AUS) et Petra Matijasevic (CRO).

Le cinquième jour, ce furent les catégories masculines des -74 kg et +87 kg ainsi que les catégories féminines des -62 kg et +73 kg qui combattirent pour une médaille. Chez les -74 kg hommes, Maizeroi Toranin (FRA) battit Jong Bin



MIXED - MIXTE Taekwondo 2012	
Poomsae Pair	
1	KOR
2	TPE
3	MEX
3	GER

Seo (KOR) par 1-0. Bien que le match fût serré, le Français finit finalement par arracher sa victoire avec un faible avantage. Quant au bronze, il alla à Farzad Abdollahi (IRI) et Florian Schaller (GER). La France eut également d'autres raisons de se féliciter avec la victoire d'Anne Caroline Graffe chez les +73 kg femmes. Elle remporta l'or en battant Chia Hwi Peng (TPE) par 4-1. Le bronze fut décerné à Hellorayne Paiva (BRA) and Milica Mandic (SRB). La compétition Kyorugi masculine des +87 kg fut remportée par Khodamiboroujeni Jalal (IRI) qui battit Anthony Mylann Obame du Gabon par 3-2. La troisième place revint à Stephen Lambdin (USA) et Despaigue Robelis (CUB). L'Espagne remporta l'or chez les -62 kg femmes avec la victoire d'Eva Calvo sur Krisitna Khafizova (RUS) par 6-3. Le bronze revint à Hee Kim (KOR) et Aline Dossou (FRA).

Le dernier jour de la compétition, quatre autres catégories de poids combattirent. Dans la catégorie masculine des -63 kg, Bildik (TUR) remporta l'or en battant le Français Sangue, laissant la médaille de bronze à Lee (KOR) et Rios Cortegoso (ESP). Chez les -87 kg hommes, l'or fut remporté par In (KOR) sur Yaxin (CHN), et le bronze fut décerné à Askari (IRI) et Torres Alcala (MEX). La catégorie féminine des -53 kg vit l'or revenir à Kim (KOR), l'argent à Liborio (FRA), et le bronze à Tseng (TPE) et Kang (CAR). Enfin dans la catégorie des -73 kg, une nouvelle médaille d'or revint à la Corée avec la victoire de Park sur Kurbanova (RUS), le bronze allant à Yeh (TPE) and Akcan (GER).

D.V.



MEN - HOMMES Taekwondo 2012	
-54KG	
1	IRI
2	INA
3	KOR
3	USA
-58KG	
1	KOR
2	TPE
3	JPN
3	TUR
-63KG	
1	TUR
2	FRA
3	KOR
3	ESP
-68KG	
1	IRI
2	KOR
3	TUR
3	RUS
-74KG	
1	FRA
2	KOR
3	IRI
3	GER
-80KG	
1	TUR
2	KOR
3	EGY
3	IRI
-87KG	
1	KOR
2	CHN
3	IRI
3	MEX
+87KG	
1	IRI
2	GAB
3	USA
3	CUB
Poomsae Individual Men - Hommes	
1	KOR
2	IRI
3	PHI
3	TPE
Poomsae Team Men - Équipes Hommes	
1	KOR
2	IRI
3	TPE
3	INA



WOMEN - FEMMES Taekwondo 2012	
-46KG	
1	TPE
2	PHI
3	ESP
3	KOR
-49KG	
1	TPE
2	JPN
3	KOR
3	TUR
-53KG	
1	KOR
2	FRA
3	TPE
3	CAR
-57KG	
1	EGY
2	TPE
3	CUB
3	MEX
-62KG	
1	ESP
2	RUS
3	KOR
3	FRA
-67KG	
1	CHN
2	EGY
3	AUS
3	CRO
-73KG	
1	KOR
2	RUS
3	TPE
3	GER
+73KG	
1	FRA
2	TPE
3	BRA
3	SRB
Poomsae Individual Women - Femmes	
1	CHN
2	IRI
3	KOR
3	MEX
Poomsae Team Women - Equipes Femmes	
1	KOR
2	IRI
3	TPE
3	PHI